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Spørgsmål
Ministeren bedes redegøre for, i hvilket omfang skatteydere fortsat må imødese ventetid 
ved udbetaling af overskydende skat, fordi der afventes modregning af meget små gælds-
poster til det offentlige, jf. ministerens svar på S1640 (folketingsår 2012-13).

Svar
I svaret til spørgsmål 1640 blev det oplyst, at målet er en løsning, hvor automatisk mod-
regning bliver hovedreglen og manuel sagsbehandling bliver undtagelsen. Det mål blev 
nået ved anvendelse af Et Fælles Inddrivelsessystem (EFI), som blev taget i brug i sep-
tember 2013.

I den netop gennemførte modregningsproces blev 97 pct. af de mere end 300.000 mod-
regningssager gennemført automatisk, således at borgere, der skulle have udbetalt over-
skydende skat efter foretagen modregning, fik pengene på deres konto kun en uge senere 
end alle øvrige borgere, som ikke havde gæld til det offentlige. Kun i særlige tilfælde sva-
rende til 3 pct. af modregningssagerne har det været nødvendigt at foretage manuel sags-
behandling. Denne behandling pågår stadig. Disse borgere får overskydende beløb efter-
hånden som sagerne bliver behandlet.I modregningskørslen i forbindelse med årsopgørel-
sen for 2012 blev 34 pct. af sagerne behandlet automatisk og 66 pct. manuelt.


